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I PARLAMENTI NApS

Az ellenzék támadja 
a tb-tartozások elengedését

A parlament hétfői ülésén 
a képviselők folytatták az 
ügyészségi szolgálati vi
szonyról, valamint a társa
dalombiztosítási tartozá
sok elengedéséről szóló 
törvényjavaslatok általá
nos vitáját. Az ellenzéki 
képviselők hevesen támad
ták mindkét tervezetet

Torgyán József napirend 
előtti felszólalásában az ózdi 
munkanélküliek kilátástalan 
helyzetére hívta fel a figyelmet 
„Ilyen helyzetet nem lehet egy 
percig sem eltűrni. Nem enged
hetjük meg, hogy egy város 
tönkremenjen” -  mondotta Tor
gyán. Hozzátette: az FKGP a 
jövő héten az azonnali kérdések 
órájában és az interpellációs 
időben „ostromolni” fogja a 
kormányt hogy a kabinet végre 
tegyen valamit a válság megol
dásáért. Kósáné Kovács Magda 
munkaügyi miniszter asszony 
megnyugtatta az ózdiakat, hogy 
a Foglalkoztatási Társaságban 
dolgozó 1650 alkalmazottat 
nem fogják elbocsátani, közülük 
700-nak most is van munkája. A 
kormány mindent megtesz 
azért hogy Ózdon munkaalkal
makat teremtsen, ezért utaltak 
át a múlt héten 60 millió forintot 
a társaságnak. Ezt követően a T. 
Ház folytatta az ügyészségi 
szolgálati viszony és adatkeze
lés egyes kérdéseit szabályozó

törvényjavaslat általános vitá
ját. Balsai István MDF-es fel
szólaló „ lopakodó alkotmányo
zásnak” minősítette a terveze
tet. Szerinte ugyanis a szabályo
zás olyan viszonyokat kreál, 
amelyek nem szerepelnek az al
kotmányban. Vastagh Pál igaz
ságügy-miniszter rámutatott: az 
előterjesztés teljes egészében 
összhangban van a jelenlegi al
kotmánnyal. Hack Péter 
(SZDSZ) leszögezte: elfogad
hatatlan, hogy az ügyészek 
szolgálati viszonyát ne rendez
zék az új alkotmány hatálybalé
péséig. Torgyán József (FKGP) 
szerint a ,/arcút csóválja a ku
tyát”, ha az ügyészségi szolgá
lati viszonyt szabályozó jogsza
bály megélőd az ügyészségről 
szóló -  1972-ben született -  tör
vény módosítását. Pártja telje
sen elfogadhatatlannak tartja a

javaslatot, mivel úgy látják, 
hogy az — megkerülve az alkot
mányt -  kiterjesztené a köztár
sasági elnök jogkörét. A kisgaz
da fiakcióvezér szerint szükség 
volna arra, hogy a törvény köte
lezze az ügyészeket: tagadják

meg a közreműködést a jogérzé
küket sértő ügyekben. Gáspár 
Miklós (KDNP) az előtte fel
szólaló ellenzéki képviselőkhöz 
hasonlóan úgy véli, a beterjesz
tett törvényjavaslat -  nevével 
ellentétben -  túlmegy a szolgá
lati viszony szabályozásán, s a 
legfőbb ügyész és helyettese 
felmentésével kapcsolatban új 
alkotmányos joggal ruházza fel 
az Országgyűlést, illetve a köz- 
társasági elnököt. A törvényja

vaslat általános vitáját elnapol
ták. A délutáni szünetet köve
tően a társadalombiztosítási ala
pok kintlevőségeinek egyszeri 
rendezéséről szóló törvényja
vaslat folytatódó általános vitá
jában az ellenzéki felszólalók 
mindegyike elfogadhatatlannak 
minősítette a tervezett jogsza
bály intézkedéseit. Selmeczi 
Gabriella (Fidesz) szerint a be
csületes emberek arcul csapva 
érzik magukat attól, hogy a nem 
fizetőknek most kedvezménye
ket kínálnak. Az egyszeri bevé
tel reményében alapvetően 
megromlik az adófizetési morál 
a javaslat elfogadásával. Lányi 
Zsolt (FKGP) erkölcstelennek 
minősítette az indítványt, amely 
feltételezi egyesekről, hogy van 
pénzük, csak nem akarnak fizet
ni. Szilágy iné Császár Terézia 
(KDNP) azt hangsúlyozta, hogy

egyetértenek a 180 milliárd fo
rintra duzzadt tb-adósságok 
csökkentésének szükségességé
vel, de a javasolt módszerrel 
nem. Az indítvány morális hatá
sa elfogadhatatlan a KDNP szá
mára. Javaslatuk szerint a meg

oldás a tb-járulékok csökkenté
se és a nem fizetés szigorúbb 
szankcionálása lenne. Pusztai 
Erzsébet (MDF) jogi akadályo
kat hangoztatott. Szerinte alkot
mányellenes az, hogy a közter
heket be nem fizetők kötelezett
ségeiből elengednek és hogy a 
kedvezményes befizetést igény
be vevők -  akik a fizetés tényé
vel önmaguk ismerik el a tör
vénysértést -  büntetlenek ma
radnak. Az egyetlen szocialista 
felszólaló, Sirály Péter jelezte: 
egyetért az aggodalmakkal, 
mégis szükség van a javaslatra. 
A tb-nek égető szüksége van a 
remélhetőleg befolyó 10 mil
liárd forintra. A javaslat általá
nos vitáját további felszólaló 
hiányában napolta el az elnöklő 
G. Nagyné Maczó Ágnes.

Napirend után Csépe Béla 
(KDNP) emlékezett meg az 
1944-es délvidéki mészárlás 
áldozatairól. A keresztényde
mokrata politikus felidézte 
azokat az ötven évvel ezelőtti 
őszi napokat, amikor a Délvi
déken különböző kivégzőosz
tagok -  valamilyen bosszú je
gyében -  30-50 ezer helyi ma
gyart gyilkoltak le. Csépe Béla 
rámutatott, hogy a Délvidéken 
élő magyar lakosságban a mai 
napig él a rettenet, és ezt csak 
fokozta az a tény, hogy eddig 
tilos volt beszélni az 1944-ben 
történtekről. A napirend utáni 
felszólalást követően G. Nagy
né Maczó Ágnes alelnök bere
kesztette a plenáris ülést

A T. Ház előtt
A mai napon megkezdő

dik a szövetkezeti törvény mó
dosításának általános vitája, és 
a képviselők megvitatják az 
ombudsmanválasztással kap
csolatos alkotmánymódosítás! 
javaslatot is. Újra a terítékre 
kerül az expo lemondásával 
összefüggő kormány-előter
jesztés. Döntésre érett a szer
zői jogról, a jövedéki szabályo
zásról, valamint a választott 
bírósági eljárásról szóló tör
vényjavaslat A képviselők 
jogállásáról szóló törvényt mó
dosító indítványról várhatóan 
ellentétesen szavaz a kor
mánykoalíció két pártja.

A hiány 283 milliárd
A kormány hétfőn a parla

ment elé terjesztette az 1995. évi 
költségvetés tervezetét A javas
lat szerint a kiadás főösszege -  
adósságtörlesztési kiadások nél
kül -  1909,49 milliárd forint A 
bevételek 1626,79 milliárd forin
tot tesznek ki. A hiány -  szintén 
adósságtörlesztés nélkül -  282,7 
milliárd forintot ér el. Minderről 
a Pénzügyminisztérium tájékoz
tatta hétfőn az MTI-h Az adós
ságszolgálattal kapcsolatos tör
lesztési kiadás jövőre mintegy 
164 milliárd forintot ér el. Ebből 
15 milliárd forintot a Magyar

Nemzeti Banknak kell folyósíta
ni, 125,9 milliárd forintot pedig a 
belföldi hitelezőknek. A külföldi 
hitelezőknek a költségvetés jövő
re 23,35 milliárd forintot törleszt 
A költségvetés összeállításakor a 
Pénzügyminisztérium azzal szá
molt hogy a GDP jövőre szinten 
marad, miközben mind az egyé
ni, mind a közösségi fogyasztás 
visszaesik. Ez a feltétele annak, 
hogy az export 6-8 százalékkal 
bővülhessen, s a folyó fizetési 
mérleg hiánya az ez évi várható 
3-3,5 milliárd dollárról 2 milliárd 
dollárra mérséklődjön.

Felfüggesztett mentelmi 
jogok?

Ma várhatóan egy kormány
párt] és egy ellenzéki parlamenti 
képviselő mentelmi jogát is felfüg
geszti a parlament Ha a plenáris 
ülés megerősíti.a mentelmi bizott
ság indítványát, Schalkhammer 
Antal szocialista honatya -  a bá
nyaipari szakszervezet elnöke—és 
Rapcsák András keresztényde
mokrata képviselő -  Hódmezővá
sárhely polgármestere-ellen egya
ránt rágalmazás alapos gyanúja 
miatt kérte az illetékes bíróság a 
mentelmi jog felfüggesztését 

Schalkhammert „Liga-el
lenes” nyilatkozatai miatt szeret
né bíróság elé citálni a Balinkai 
Bányaüzem Független Szakszer
vezete. A képviselő azt kérte, ne

függesszék fel mentelmi jogát, 
mert ez csak újra felszítaná az 
érdekképviseletek közöti vitát 

Rapcsák András ellen sem 
parlamenti, hanem polgármes
teri ténykedése miatt indult eljá
rás: Szalai Lukács hódmezővá
sárhelyi képviselőtársa jelentette 
fel a helyi képviselő-testület ülé
sén elhangzott, „valótlan ténye
ket tartalmazó” kijelentései mi
a tt A mentelmi bizottság ez eset
ben sem lát elfogadható indokot 
arra, hogy egy kettős közéleti 
posztot betöltő polgármester és 
egy önkormányzati képviselő 
jogvitájában átvegye — a bíróság
tól -  a döntőbíró szerepét...

(b. I.)

A Fidesz az összeférhetetlenségről

Javaslat név szerinti szavazásra
A Fidesz a Kása Lajos által 

benyújtott összeférhetetlenségi 
törvénymódosító javaslatának 
napirendre tűzésével kapcsolat
ban név szerinti szavazást kér 
kedden a parlamentben -  jelen
tette be Szájer József frakcióve
zető, a párt országgyűlési képvi
selőcsoportjának hétfői ülését 
követő sajtótájékoztatóján.

A frakcióvezető emlékezte
tett arra, hogy a koalíció által 
utoljára vállalt határidő is lejárt, 
ennek ellenére nem született kor
mánypárti előteijesztés a politi
kai és gazdasági összefonódások 
megakadályozására. Szájer Jó
zsef szerint egyrészt presztízsből 
szavazzák majd le a Fidesz ja

vaslatát -  bár a fiatal demokraták 
nem ragaszkodnak ahhoz, hogy 
ők legyenek a kezdeményezők 
- ,  másrészt abból a politikai hát
só szándékból, hogy a kérdést 
addig húzzák, amíg el nem hal. 
Lapunk kérdésére elhangzott: a 
Fidesz továbbra is kitart szándé
ka mellett, s elképzelhető, hogy a 
korábban kezdeményezett hat
párti tárgyalás megkezdésére is
mét kísérletet tesz.

Elképzelhető továbbá az is, 
hogy az eddig elhangzott észre
vételek beépítésével újabb ja
vaslatot nyújt be a párt, amely 
immár a hozzátartozók átvilágí
tásáról is rendelkezne.

A Fidesz felszólítja a pénz

ügyminisztert, hogy vonja vissza 
az egyes társadalombiztosítási 
tartozások elengedéséről szóló 
törvényjavaslatot. Selmeczi Gab
riella szerint a javaslatnak rossz 
üzenete van a társadalom felé, 
azt sugallja, hogy megéri az ál
lamnak tartozni, ugyanakkor ar
cul csapja a becsületes befizető
ket. A fiatal demokraták frakció
ja döntött arról is, hogy az alkot
mány megváltoztatására vonat
kozó módosító javaslatukat még 
a héten benyújtják. A külügyi bi
zottság két fideszes tagja bizott
sági vitát fog kezdeményezni a 
kormány NATO-val kapcsolatos 
politikájáról.

S .N .

Koalíciós egyeztetés

Közelednek az álláspontok 
a médiatörvényről

(Folytatás az 1. oldalról)
Pető Iván szerint esély van 

arra, hogy rövid időn belül elké
szüljön a tervezet, s bár, mint 
mondta, meglepetések mindig 
érhetik az embert, technikailag 
akár két héten belül egyezségre 
lehet jutni. Pető Iván kérdésre 
válaszolva azt mondta, hogy bár 
a KDNP „fenyegetőzött” a múlt 
héten azzal, előveszi a médiatör
vény egy korábbi változatát, a 
jelenlegi tárgyalásoknak nem 
egy korábbi tervezet az alapja. A 
médiatörvény specialitása to
vábbá az, hogy már több éve 
„gomolyog”, s nem a szokásos 
közigazgatási utat járja be, ha
nem a két illetékes miniszter ál
tal létrehozott bizottság elképze
lései szerint alakul.

A sajtótájékoztatón gyakor
latilag csupán arról volt szó, 
hogy mi nem szerepelt az ülés 
napirendjén, a másfél órás meg
beszélés tartalmáról sem Szeke
res Imre, sem Pető Iván nem 
nyilatkozott, bár mint mondták, 
nincsenek működési zavarok, s 
titokzatos, misztikus dolgok sin
csenek a háttérben. A belső 
egyeztetésnek vannak olyan 
szakaszai, amelyek nem kell 
hogy nyilvánosságra kerüljenek.

Az összeférhetetlenségről 
szóló javaslatról a szocialista 
frakcióban egyeztetés folyik, 
mihelyt megállapodás születik, 
azt először a koalíciós partnerrel 
ismertetik. Pető Iván korrigálta a 
Fidesz hét végi nyilatkozatait, 
ugyanis csak az SZDSZ támo
gatta összeférhetetlenségi javas
latuk napirendre vételét, egyet
len ellenzéki párt sem állt mö-

A privatizációt felülvizsgáló 
albizottság az Igazságügyi Mi
nisztérium politikai államtitká
rának vezetésével tegnap össze
gezte vizsgálatának első tapasz
talatait, amelyekről Csiha Judit 
politikai államtitkár tájékoztatta 
lapunkat. Mint elmondta, a tár
caközi bizottság az elfogadott 
munkaprogramja szerint az év 
végéig háromhetes időközön
ként tart ülést, áttekintve az ad
dig felülvizsgált ügyeket

Az első összegezésre tegnap 
került sor, öt jelentős cégnél ele
mezték a privatizáció folyama
tá t két cég esetében a vizsgála
tot végző tárca kérésére néhány 
hetes haladékot adtak. A politi
kai államtitkár közelebbi részle-

götte. Szintén kérdésre válaszol
va elhangzott hogy a koalíciós 
tanácsnak nem feladata a jövő 
évi költségvetésről tárgyalni, 
így erről szintén nem esett szó.

Arra a kérdésre, hogy La
torcai János jelölése után ki
alakít-e új választási stratégiát 
a koalíció, Pető Iván elmondta: 
tudomásul veszik, hogy az el
lenzék két jelöltet indít, egy 
keresztény-nemzeti és egy kis- 
gazda-MIÉP-es jelöltet. Kö
zös főpolgármester-jelöltet a 
két párt nem engedhet meg 
magának, a visszalépés pedig 
elképzelhetetlen.

(sümegi)
*

-  A koalíciós partnerek kö
zött több kérdésben az alapel
vekben megállapodás született -  
tájékoztatta lapunkat Schiffer Já
nos, az MSZP médiaszakértője.

Az MSZP és az SZDSZ 
szakértőinek sikerült megálla
podniuk abban, hogy a rádió és 

- a televízió közalapítványi for
mában működik majd. A 
kompromisszum lényege, hogy 
az intézményeket a közalapít
vány kuratóriuma felügyeli, de 
közvetlenül egy egyszemélyes 
részvénytársaság irányítja. A 
részleteket a kodifikációs bi
zottság dolgozza majd ki -  ek
kor tisztázódik az alapítványi 
struktúra, a társadalmi felügye- 
lőbizottság összetétele s az, 
hogy a vagyoni jogokat tényle
gesen ki gyakorolja. Vita van 
még a médiavezetők kinevezési 
módjáról. Az SZDSZ szerint az 
elnököket a parlamentnek kell 
kineveznie, a szocialisták vi
szont úgy látják, ez rendszeres

tekről nem-kívánt nyilatkozni, 
mivel az albizottság jelentése 
rövidesen a Kuncze Gábor által 
vezetett főbizottság elé kerül, az 
utóbbi dönt a konkrét intézkedé
sekről. Csiha Judit elmondta: a 
bejelentések jelentős része olyan 
döntéseket kifogásol, amelyek 
nem állami, hanem önkormány
zati határozatokra vezethetők 
vissza. Amennyiben költségve
tési pénzek felhasználását érint 
az ügy, azt megküldik az Állami 
Számvevőszéknek is.

A bejelentések mérlegét 
megvonva utalt arra: egyharma- 
duk olyan céget érint, amelyek
nek neve az utóbbi időben több
ször szerepelt a sajtóban, említ
ve az Autókét, a Nikex és a Ger-

parlamenti vitákat eredményez
het, ami végső soron a média
háború kiújulásához is vezet
het. Az MSZP jobbnak látná, 
ha a közalapítvány kuratóriuma 
gyakorolná ezeket a jogokat

Megállapodás született a 
csatornák számában is. így meg
marad a televízió két frekven
ciája, azzal a megszorítással, 
hogy 1995. ddfcember 31-ig meg 
kell teremteni egy magántársa
ság számára az országos sugár
zás feltételeit Ha ez nem sike
rül, újra fel kell vetni a privatizá
ció szükségességét A Duna te
levízió jövendő helyzete még 
mindig nem tisztázott.

Schiffer János szerint a tör
vény részletes kidolgozásánál 
dől majd el az, hogy a jelenlegi 
elvi megállapodás mindkét koa
líciós fél megelégedésére szol
gál-e. Az ellenzéki egyeztetés a 
koalíciós javaslatról várhatóan a 
jövő héten lesz.

*
Tegnap este az SZDSZ par

lamenti klubjában tartott talál
kozón Molnár Péter kijelentet
te: mindenképpen tisztázandó- 
nak tartja, hogy a mostani meg
állapodás valóban előrelépést 
jelent-e a törvényjavaslat törté
netében. Egyértelművé kell 
tenni, hogy a tervezet jelenlegi 
politikai legitimációja elégsé
ges-e vagy sem, hiszen kényes 
politikai kérdésekről van szó. 
Mint mondta, ez a feladat a 
pártok legmagasabb szintű ve
zetőire, a frakcióvezetőkre, a 
miniszterelnökre és helyettesé
re, Kuncze Gáborra vár.

baud-ház ügyét 'Az esetek to
vábbi egyharmada folyamatban 
lévő ügyeket érint a maradék 
viszont olyan esetekről tudósí
totta a bizottságot amelyek vár
hatóan csak később kerülhetnek 
a hatókörébe. Annál inkább, mi
vel véges kapacitása miatt az 
újabb bejelentések kivizsgálása 
várhatóan már 1995-re marad. 
Az államtitkár elmondta: nem 
találkoztak olyan esettel, ami 
büntetőjogi következményekkel 
járhat. Arra a kérdésünkre pe
dig, hogy a vizsgált esetek vala
melyikében érdekelt-e parla
menti vagy volt parlamenti kép
viselő, Csiha Judit szintén nem
leges választ adott

(bodnár)

H ÍR EK
PREININGER AMBRUST ne
vezte ki a szárazföldi csapatok új 
parancsnokává Keleti György 
honvédelmi miniszter. Preininger 
Ambrus az idén töltötte be az öt
venedik életévét elvégezte a 
Zrínyi Miklós Katonai Akadémi
á t később pedig a Vezérkari 
Akadémiát

DEMSZKY GÁBOR FŐPOL
GÁRMESTER a szovjet csapa
tok 1956. november 4-ei bevonu
lása alkalmából a Fővárosi Ön- 
kormányzat rendeleté alapján el
rendelte, hogy a budapesti köz
épületekre gyászlobogókat tűzze
nek ki.

KILÉPETT A FIDESZBŐL 
DR. SÁSKA GÉZA, a Fővárosi 
Közgyűlés oktatási bizottságának 
elnöke. Sáska lépését indokolva 
elmondta: úgy véli, azzal, hogy a 
Fidesz, az MDF és a KDNP kö
zös főpolgármester-jelöltet állí
tott, ismét szűkült a liberális poli
tika lehetősége, s tovább csökken- 
a Fidesz politikai súlya is. Fővá
rosi képviselői mandátumát Fi- 
desz-frakciótagságát, illetve a bi
zottsági elnökséget az önkor
mányzati váltásig még megtartja, 
a következő ciklusban azonban 
már képviselőként nem politizál 
tovább.

NEMZETKÖZI HATÁRÁT
KELŐKÉNT működik tovább 
mától az Esztergom-Stúrovo és 
az Aggtelek-Domica határállo
más, amelyeket eddig csak a ma
gyar és a szlovák állampolgárok 
vehettek igénybe. Vízumkiadás 
egyik határállomáson sem lesz, 
illetve az aggteleki határátkelő a 
téli időszakban -  november 1-jé- 
től március 31-éig -  csak 8 és 16 
óra között tart nyitva.

INFORMÁCIÓS IRODÁT nyi
tott hétfőn Budapesten hajléktala
nok számára a Főpolgármesteri 
Hivatal. Céljuk, hogy a társada
lom peremére sodródott emberek
hez lehetőség szerint egy helyen 
és egy időben juttassák el infor
mációikat, szolgáltatásaikat. A 
VQL kerület, Baross utca 126. 
szám alatt a hét minden napján 
fogadják az érdeklődőket.

EGER ÖNKORMÁNYZATA 
az eredetileg tervezett 300-400 
százalékkal szemben másfélsze
resére emelte a tulajdonát képező 
lakások bérleti díját. A döntést 
megelőzően az önkormányzat tár
gyalt a lakók érdekképviseleti 
szervezeteivel, a bérlők még így 
is sokallják az áremelést. A vá
rosatyák az érdekegyeztetés során 
kialakított három lehetséges va
riáció közül azt a javaslatot fo
gadják el, amely 22 forintról 55- 
re emeli a lakbért, ez az összeg 
tartalmaz négyzetméterenként és 
havonta 8 forint felújítási átalányt 
is. A lakbéremelést 5 év alatt fo
kozatosan hajtják végre.
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megállapodást kötött a XIV. ke
rületben a Fidesz, az MDF és a 
KDNP, kpzös polgármester-je
löltjük Weinwurm Árpád. Bodor 
András a Fidesz részéről el
mondta: megállapodtak, hogy a 
XIV. kerület 22 egyéni választó- 
körzetében közösen 10 MDF-es, 
6 Fideszes és 5 KDNP-s jelöltet 
indítanak, illetve a polgármes
ter-jelölt egyéni választókörzet
ben is indul. A három párt vá
lasztási együttműködését egyéb
ként az MDF kezdeményezte.

Közös polgármester-jelöl
tet és képviselőjelölteket indít 
az önkormányzati választáso
kon Szegeden az MDF, a Fi
desz és a KDNP. Polgármester
jelöltjüket, a jelenlegi MDF-es 
alpolgármestert, Ványai Évát 
tegnap mutatták be a sajtó kép
viselőinek. A sajtótájékoztatón 
elhangzott, hogy a három párt 
koalícióba hívta a Független

Keresztényszociális műhely 
alakult a KDNP-n belül. A mű
hely létrehozásával a KDNP 
méltó folytatója kíván lenni az 
évszázados múltra visszatekintő 
magyar keresztényszociális ha
gyományoknak. A csoportban

Kisgazdapártot is, ám velük a 
megállapodás nem jött létre -  
jelentette az MTI. A város 26 
körzetében közös képviselője
lölteket állít a három párt. Az 
MDF színeiben 11 körzetben 
indul jelölt, a KDNP 7, a Fi
desz pedig 8 körzetet kapott a 
megállapodásban.

Választási koalícióra lépett 
Győrött az MDF, a Fidesz és a 
KDNP. A három ellenzéki 
párt bejelentette, hogy Arpásy 
Endre személyében közös pol- 
gármesteijelöltet indít. Közös 
programot dolgoznak ki azért, 
hogy hatékonyabban tudják 
képviselni azokat az értékeket, 
amelyeket különbözőségük el
lenére közösnek ismernek el. 
Minden választókörzetben kö
zös jelölteket indítanak, az 
MDF nyolc, a Fidesz ugyan
ennyi, a KDNP pedig hat jelöl
tet nevezhet meg a megállapo
dás értelmében.

tevékenykedők a keresztény vi
lágnézeten alapuló szociális 
szemlélet érvényesítésére, a 
gazdasági demokrácia megvaló
sítására, valamint a társadalmi 
javak igazságosabb elosztására 
törekednek.

Függessze fel az Ország- 
gyűlés a 98/1994-es kormány- 
rendelet hatályát! -  indítvá
nyozta határozati javaslatában 
Tímár György kisgazda képvi
selő. Az említett jogszabályt a 
Boross-kormány leköszönése 
előtt alig néhány nappal hozta.

A rendelet különféle jogosít
ványokat, juttatásokat állapít 
meg a köztársasági elnök, a mi
niszterelnök, az Országgyűlés 
elnöke és özvegyeik, valamint a 
leköszönő miniszterek számára.

Tímár György szerint az ál
lamkassza szűkös anyagi lehető
ségeire figyelemmel e „privilé
giumokat" meg kell szüntetni. 
De mennyit takaríthat meg a 
költségvetés, ha e jogokat az em
lített közjogi méltóságoktól és a 
volt tárcavezetőktől megvonják? 
-  kérdeztük Szilvásy Györgyöt, 
a Miniszterelnöki Hivatal he
lyettes államtitkárát „Körülbe
lül kétmillió forintba kerül éven
te a volt kormányfő parlamenti 
titkárságának fenntartása. ”-  
tudtuk meg.

A köztársasági elnököt a 
miniszterelnököt valamint az 
Országgyűlés elnökét hivatali 
ideje után egy évig személyi vé
delem, valamint gépkocsihasz
nálat illeti meg. Egy éven túl, ha 
az illető az 55. életévét betöltöt
te, évi 30 ezer kilométer keretig 
személyes gépkocsihasználat

jár, amelyet a köztársasági őrez
red biztosít A minisztereket és 
az Országgyűlés alelnökét meg
bízatásuk megszűnésétől mind
össze hat hónapi időtartamra il
leti meg a gépkocsihasználat, 
ezt az adott minisztérium bizto
sítja.

A volt kormányfő tehát a 
parlament épületében, utóda 
szomszédságában működteti tit
kárságát. Mennyire legitim mó
don született az említett jogsza
bály, s mit gondol Tímár képvi
selő indítványáról? -  kérdeztük 
Boross Pétert

-  A volt miniszterek, politi
kai bizottsági tagok minden jog
alap nélkül kaptak villákat s 
biztosítottak számukra gépko
csihasználatot -  jelentette ki 
elöljáróban Boross Péter. Szük
ség volt egy hosszú időre érvé
nyes, precedenst teremtő kor
mányrendeletre, amely szabá
lyozza a volt állami és állam- 
igazgatási vezetőket illető jogo
sultságokat -  fejtegette. A terve
zetről egyeztető megbeszélése
ket folytattunk a két koalíciós 
párt vezetőjével, Horn Gyulával 
és Pető Ivánnal, majd a többi 
frakció vezetőjének a jóváha
gyását is kértük. így végül hat
párti konszenzussal született 
meg a jogszabály -  mondotta 
Boross Péter.

(csekeh)
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